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Forord 
Dette dokumentet gir oversikt over innspill fra politiske parti til planstrategien når det 
gjelder:  

1. Utviklingstrekk – utfordringer og muligheter
2. Prioriteringer - hva vil vi gjøre noe med
3. Erfaringer med kommuneplanens samfunnsdel

Tilbakemeldingene er innhentet i perioden februar-mars 2024. Dette er en del av 
grunnlaget for kommunedirektørens forslag til kommunal planstrategi for perioden 
2024-2027. 



Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 
Tilbakemelding fra Arbeiderpartiet

Her er Ringerike Arbeiderpartis tilbakemelding mht ønskede prioriteringer for 
planstrategi 2024-27: 

Hva er deres erfaringer med kommuneplanens samfunnsdel 2021-2030? 

Kommuneplanens samfunnsdel inneholder mye av vårt partis ønsker for utvikling av 
Ringerike kommune. Vi mener at samfunnsdelen gir et godt bilde av hvordan vi ønsker at 
Ringerike kommune skal driftes videre framover. Vi ser derfor ingen hensikt i å bruke 
ressurser på å revidere denne planen. 

Vi mener at samfunnsdelen bør i større grad være et styringsdokument i alle politiske 
prosesser, slik at den kan fungere som det den er ment å være, en kurs som definerer 
hvor man skal. 

Vi mener at struktur/ oppbygging av samfunnsdelen er god og at den trenger tid på å 
virke som overordna føring.  

2. Hvilke utviklingstrekk- utfordringer og muligheter- er viktige for Ringerike 
framover?

Ringerike Arbeiderparti mener at det i årene framover må fokuseres på å sikre 
innbyggernes rett og mulighet til å få et best mulig offentlig tilbud, på tvers av kjønn, 
alder, etnisitet, livssituasjon og ressurser.  

Vi er inne i en krevende tid, med økt fattigdom, flere eldre pleietrengende og barn og 
unge som opplever store sosiale og helsemessige utfordringer.  

Kommunens Folkehelseprofil bør være et grunnleggende dokument i dette arbeidet, og 
et utvidet samarbeid med frivillige og øvrige ikke- offentlige ressurser må prioriteres 
høyt. 

Det er også viktig at man evner å styrke samhandlingen mellom de forskjellige sektorene 
ytterligere. 

Rekruttering og videreutdanning av medarbeidere med rett kompetanse er svært viktig 
for å nå disse målene. Arbeidet med å redusere sykefravær/ øke nærvær må 
intensiveres. 



Alt dette krever at man fra politisk hold enes om utfordringene, og hvilke tiltak som må 
prioriteres. Budsjett og handlingsplaner må samsvare med prioriteringene.  

3. Prioriteringer - hva vil vi gjøre noe med?

Hva har vi lykkes med om 10 år? 

Om 10 er arbeidet med fellesprosjektet E16 og Bergensbanens forkortelse i ferd med å 
bli ferdigstilt.  

Dette fører til en betydelig tilflytting til Ringerike, hvor Hønefoss er regionshovedstad og 
"Handelsbyen" for store deler av  regionen. Økt tilflytting fører til høyere skatteinngang, 
som igjen bidrar til å sikre velferdstilbudet til våre innbyggere. 

Fokus på å effektivisere og prioritere velferd har gjort at Ringerike kommune kan gi et 
godt tilbud til alle innbyggere med behov for barnehage, grunnskole og eldreomsorg. 

Et viktig prioriteringsområde er å styrke utviklingen av de prioriterte 
lokalsamfunnene. Man bør støtte opp under tiltak som fremmer bolyst i disse 
områdene, slik at en stor del av fremtidig tilflytting kan skje utenfor Hønefoss by. dette 
vil styrke kommunens attraktivitet, og innfri begrepet "Ringerike - nærmest det meste". 

Prioritering av planer i perioden:  

Arbeidsgiverpolitikken - Lenge siden vi har vedtatt dette 

Temaplan kompetanseutvikling 

Få 424 planen ferdig 

Hvervenmo-planen 

Tyttebergmoen 

Prestmoen 

Mvh 

Håkon Ohren 
Gruppeleder Ringerike AP 
Tlf: 95482304 



INNSPILL TIL PLANSTRATEGI FOR RINGERIKE KOMMUNE 
2024-2027 FRA RINGERIKE FRP 

Flommen Hans, skapte store utfordringer for Ringerike 
kommune. Flommen ga oss en viktig erfaring i hvilke områder 
det kan oppstå problemer. Viktig at kommunen gjør 
vurderinger av om det er nødvendig med flomsikring av 
områder, vurdere permanent flomsikring, samt ha planer for 
hvordan man raskt kan bygge flomvoller og samtidig ha en 
plan for hvordan dette kan gjennomføres. Vi i Ringerike er 
heldige med god tilgang på masser som forhåpentligvis egner 
seg til formålet.  

Ringerike har i tillegg mange områder med forekomster av 
kvikkleire, hva hadde skjedd med disse områdene dersom all 
nedbøren under ekstremværet Hans hadde flat over vår 
kommune? Det er viktig for oss i Ringerike Frp at arbeidet 
med kartlegging av utsatte områder fortsettes, nybyging på 
områder med kvikkleire bør ikke skje. 

Vi ønsker oss oppstart av revidering av kommunedelplan for 
Ådalsfjella innen 2026. 

Vi i Ringerike Frp ønsker oss att variert botilbud i Ringerike, 
slik at det ikke kun bygges leiligheter, det bør legges til rette 
for boligfelt med eneboliger. Ringerike består av store 



områder med skog, og vi har områder med dyrka mark. Vi 
står for  at dyrka mark skal værnes så langt det lar seg gjøre. 

Særdeles viktig at myr ikke bygges ned. 

Vi i Ringerike Frp mener at kommunen skal sørge for at 
dersom det stilles rekkefølgekrav til utbyggere, så skal 
utbyggere sørge for at det er mulig å gjennomføre disse før 
igangsetting av prosjektet, herunder erverv av eindom.  

Vegard Persvold 

Gruppeleder 

Ringerike Frp 
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Kommunal planstrategi for Ringerike 

kommune 2024-2027 

Tilbakemelding fra Høyre 

Utviklingstrekk – utfordringer og muligheter 

Hvilke utviklingstrekk – utfordringer og 

muligheter – er viktig for Ringerike 

framover? 

- Vei og bane (Ringeriksbanen og E16)

- Selv om befolkningsveksten ikke er stor per dags

dato kommer vi kommer til å bli flere mennesker

på Ringerike.  Folk kommer til å flytte ut av Oslo

fordi det er dyrt å bo der, kanskje særlig for unge

mennesker. Noen fra andre steder i landet vil

flytte nærmere Oslo, som imidlertid er for dyrt –

og da kommer de hit. Derfor bør Ringerike

utvikle boområder som appellerer både til unge

mennesker, og til godt voksne.

- Vi må fortsette satsingen som får ny industri hit,

slik det gjøres på Treklyngen.  Og selvfølgelig

satse på å få tak i de beste hodene som

produserer nye løsninger i høyinntekts-bedrifter.

Dette kan vi få til i dagens situasjon, men med

Ringeriksbanen og ny E16 vil det bli enda lettere

å oppnå

- Stedsutvikling/byutvikling – tettstedene og

Hønefoss skal være attraktive med gode tilbud.

- Kort vei fra hjemmet til skiløypene, marka,

fjellet, moene og Tyrifjorden

Prioriteringer – hva vil vi gjøre noe med? 

Hva har vi lykkes med om 10 år? 

Hva har vi prioritert å gjøre som kan 

forklare hvorfor vi har lykkes?  

Velg ut de tre viktigste prioriteringene for 

- Skolestrukturen vår er velfungerende og

disiplinen er gjenopprettet. Vi ligger over

landsgjennomsnittet i resultater i skolen.

Hvordan: Gitt lærerne makta tilbake. Gode

rammebetingelser, målstyring og ikke
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Ringerike fremover og begrunn. detaljstyring fra politikerne. Fleksibilitet for å 

fange opp alle. 

- Vi har lykkes med å bli det foretrukne området

på Østlandet for etablering av store bedrifter, og

det trekker attraktiv arbeidskraft til oss.

- Fullført planene i strukturutvalgets innstilling

innen 2035. Hvordan: Nye institusjonsplasser,

flere senior- og omsorgsboliger. Gode

hjemmetjenester så eldre bor lenger hjemme.

Innføring av velferdsteknologi.

Hva vil det kreve av oss som 

kommunestyrerepresentanter? 

- Vi må fremme helheten og tørre å prioritere.  Vi

tror velgerne er mottagelige for ærlige politikere.

Noe kan gjøre vondt, men vi har ikke noe valg

fordi økonomien ikke vil tillate at vi sier ja til alt.

For oss som politikere vil det være en

pedagogisk øvelse å kommunisere hva vi kan si

ja til og hva vi må si nei til.  Det må vi stå i, og

stole på at velgerne forstår og aksepterer

ærlighet.

Hva er deres erfaringer med kommuneplanens samfunnsdel 2021-2030? 

Har samfunnsdelen betydning for 

hvordan dere jobber og prioriterer? 

Bruker dere samfunnsdelen?  

I så fall hvordan?  

Hvordan fungerer strukturen? 

- Nyttig grunnlag for diskusjon og beslutninger

- Godt referansedokument

- Helhetlig dokument

- Fungerer godt

Får samfunnsdelen fram 

hovedutfordringene for Ringerike? 

- Ja

Opplever dere målkonflikter i 

samfunnsdelen?  

Hvordan håndterer dere dette? 

- Kan være politisk utfordrende i forhold til

arealplaner og hensynet til miljø og klima.

- Gjennom gode politiske beslutninger
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Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 
Tilbakemelding fra Miljøpartiet De Grønne

Hei  
Vi i MDG er for at det blir sett på om det kan bygges en gang-sykkelbro over til skolen på Benterud knyttet 
opp til veien som allerede er opparbeidet på andre bredden-der det også er fast fjell.  
Selvsagt må flommen vurderes, altså i hvilken grad en ny flom kan skade.  

Ingen ny bebyggelse i tilknytning til der elva kan gå over sine bredder slik som det skjedde på Benterud. 
Uansvarlig for de som bor der. Vi må sikre trygge hjem til innbyggerne.  

Mvh  

Cathrine Amanda Blisten Johansen på vegne av oss i MDG. 



1 

Kommunal planstrategi for Ringerike 
kommune 2024-2027 

Tilbakemelding fra «Pensjonistpartiet» 

Utviklingstrekk – utfordringer og muligheter 
Hvilke utviklingstrekk – utfordringer og 
muligheter – er viktig for Ringerike 

framover? 

Utfordringer: 

1. helhetlig tenkning for by, områdesentre, tettsteder

og bygder,

2. Bevaring/utvikling av skog, matjord, myrer og
dyrkbar jord

3. Mangfoldig bomiljø der eldre trives best hjemme,

men får kommunal plass når de til slutt trenger det.

Med fokus på dette for vi muligheter til å fikse det.

Prioriteringer – hva vil vi gjøre noe med? 
Hva har vi lykkes med om 10 år? 

Hva har vi prioritert å gjøre som kan 
forklare hvorfor vi har lykkes?  
Velg ut de tre viktigste prioriteringene for 
Ringerike fremover og begrunn.   

Nes i Ådal er et blomstrende sentrum øverst i 

kommunen, med nye boliger inneholdende 
fagpersoner innen omsorg, oppvekst, handel og 

industri. 

Gjennom helhetlig tenkning er byen og den nære 

omegn (fra Hvervenmoen til Gummikrysset – ev 

Nymoen) utviklet/planlagt i sammenheng, ikke 

stykkevis og delt.  Prosjektene kan gjennomføres etter 

prinsippene: «Kem, Ka, Kossen, Koffer, Ka’ti, så 

slipper vi Kafarsken, og tids- og pengeoverskridelser. 

Hva vil det kreve av oss som 

kommunestyrerepresentanter? 
At vi står fast ved planene, men også er villig til å 

justere dem når samfunnsutviklingen tilsier at de bør 
endres.  Av og til svelge kameler hvis det er best for 

kommunen og befolkningen. 

Hva er deres erfaringer med kommuneplanens samfunnsdel 2021-2030? 
Har samfunnsdelen betydning for 
hvordan dere jobber og prioriterer? 
Bruker dere samfunnsdelen?  

I så fall hvordan?  

Absolutt, 

Vi bruker samfunnsdelen som dokumentasjon for mye 

av vår argumentasjon, eksempelvis 2.1.2 og 2.1.4, om 
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Hvordan fungerer strukturen? det aldersvennlige samfunn og mangfoldig bomiljø, og 

1.2.3 om barrierer for samarbeid mellom sektorer og 

tjenesteområder. 

Strukturen oppleves som oversiktlig og forståelig. 

Får samfunnsdelen fram 
hovedutfordringene for Ringerike? 

Ja, sammen med arealdelen og byplanen (som bør inn 

i alle presentasjoner i fremtiden, og ikke stå alene).  

Helhetlig tenkning! Hvis ”Sånn vil vi ha det” og 

”Ringerike kommune skal” får et konkret ”hvordan” når 

prioriteringer gjøres, vil det bli bra. 

Opplever dere målkonflikter i 
samfunnsdelen?  
Hvordan håndterer dere dette? 

Vi har ikke lett etter målkonflikter i samfunnsdelen, 

men ser at det kan være områder som kan skape gode 

debatter.  Vi leter etter områder som kan støtte opp 
under partiets mål for utviklingen av kommunen til 

beste for nåværende og fremtidige innbyggere i alle 

aldre. 



Innspill til Planstrategien fra Senterpartiet: 

Overordnet er Senterpartiet opptatt av at Ringerike har en planstrategi som er gjennomførbar, 
målrettet og lar seg bruke i praksis. Med det mener vi at det må være en sammenheng mellom 
planverk og de politiske mål som settes. 

Et eksempel på målkonflikt for Senterpartiet finnes innenfor arealplan. Ringerike er en stor 
skogkommune og vi må forvalte skogen godt og se på den som en ressurs og et fortrinn Ringerike 
har sammenlignet med andre kommuner. Samtidig må ikke planverk legge opp til at stedstiltak 
får en negativ innstilling fordi det kommer i konflikt med bevaring av skog eller at vi har definert 
indre og ytre sentrumssoner i våre tettsteder. Det er uheldig da, slike begrensninger vil hemme 
utvikling i flere av våre tettsteder. 

Skjønnsmessige vurderinger bør også kunne legges frem til politisk behandling uten innstilling 
fra administrasjonen. Ofte oppleves det at lokalmedia skriver om saker og at det oppstår en 
konflikt hvor det er rene skjønnsmessige vurderinger i en sak som kommer i konflikt med 
politiske prioriteringer og målsetninger. Vi mener det er uheldig både for kommunen og 
omdømme at det til stadighet trekkes opp konfliktlinjer på områder som skal avgjøres politisk og 
at administrasjonen i større grad bør hensynta politiske signaler/målsetninger når innstillinger 
blir lagt frem.  

Vi vil at administrasjonen skal bruke sine ressurser og kapasitet på områder som vil bli viktige for 
kommunen fremover. Mest sannsynlig bør også administrasjonen legge opp til planer som ikke 
hensyntar Ringeriksbanen, og ha et oppdatert planverk som bygger, utvikler og ivaretar 
kommunen også uten en jernbane. 

Reguleringsplaner må være oppdaterte, slik at vi unngår uheldige dispensasjonssøknader eller 
saker hvor reguleringsplanen åpenbart synes å være utdatert til nåtiden og den 
samfunnsutviklingen som har skjedd.  

Vi har satt opp noen prioriterte områder vi mener kommunen bør fokusere på i den neste 
perioden.  

- Stedsutvikling- konkrete stedstiltak som kan bidra til vekst, utvikling og trivsel i
nærmiljøet. Det er gjerne slike tiltak innbyggerne legger merke til, og som kan ha effekt
på trivselen til folk. Vi ser for oss en helhetlig plan for Hønefoss by, men samtidig at det
legges opp til stedsutvikling, slik som oppgradering av Nordre Park. Kulturtiltak,
forlengelse av Elvelangs etc. Sikre gode bomiljø, slik at folk opplever trivsel og har et
ønske om å benytte seg av byen vår.

- Folkehelse- Fortsette arbeidet med å bekjempe utenforskap, barnefattigdom og
integrering i Ringerike. Ha oppdaterte planer, samarbeid med ulike etater og fokus på
utenforskap. Folkehelse er viktig for å holde mennesker i arbeid og skole, men også for
trivselen til våre innbyggere.

- Naturen vår- Forvaltningen av jord, skog og friluftsområder er viktig for Senterpartiet.
Senterpartiet ser for seg at vi fortsatt har et fokus på natur og klima. Det er vedtatt en
nullvisjon for nedbygging av dyrket mark i Ringerike og den mener vi skal overholdes.
Samtidig bør det vurderes i flere enkelttilfeller om de



Friluftsområdene rundt Hønefoss i bør i stor grad beholdes, og være en rekreasjonsarena 
for innbyggerne. Vi ser folkehelse og friluft i sammenheng. Viktig at Hønefoss bevarer 
sine friluftsområder lett tilgjengelig og tett på byen.  

Hva kan vi få til fremover: 

Ringerike kan også få til mer, dersom vi er gode på samarbeid med nabokommuner og 
regionen vår. Vi må være med og se løsninger for det beste i Ringerike. Et utstrakt 
samarbeid vil være en fordel både økonomisk og sosialt i kommunen.  
Noen eksempler kan være at vi samarbeider med nabokommuner der elevtall og folketall 
går ned, for å sikre skole, barnehage og omsorgssenter i lokalmiljøet. Andre områder kan 
være innenfor IT og sikkerhet, eller på offentlig infrastruktur som samferdsel, kloakk og 
vann.  

Bygging av nye idrettsanlegg bør i større grad planlegges som regionale anlegg, samt at 
kulturtilbud og kulturhus bør være en regional satsing hvor kommuner innenfor 
Ringeriksregionen bør kunne samarbeide både økonomisk og administrativt.  



Kommunal planstrategi for Ringerike 
kommune 2024-2027 

Tilbakemelding fra Sosialistisk Venstreparti 

Utviklingstrekk – utfordringer og muligheter 

Hvilke utviklingstrekk – utfordringer og 

muligheter – er viktig for Ringerike 

framover? 

Utfordringer: 

Ringerike er en gammel industrikommune med mangel 

på industri. SV mener dette er roten til mange av de 

negative utfordringene vi har i kommunen 

I tillegg har vi sosiale forskjeller blandt innbyggere, 

dette ser vi f.eks. I grunnskolen. I tillegg har vi sosiale 

forskjeller i de forskjellige kretsene i kommunen. Dette 

speiles og av valgdeltakelsen ved kommunevalg. 

Innen helse er vi og enig i at demografiskiftet er en 

utfordring. Vi stiller spørsmål til tilliten kommunen 

festet til velferdsteknologi. Det er et viktig verktøy i seg 

selv, men man må fortsatt huske på at helse er et 

bakkenivå fag, som krever fagarbeidere og som ikke 

ville kunne totalerstattes av fremtidens KI og teknologi. 

Muligheter: 

Ringerike har store arealer, og er en kommune med 

god brukbar plass. Vi har fungerbare logistikkløsninger 

og har godt feste for industri. 

Vi kan bygge mer i tettsteder folk trives i, eksempelvis 

på Tyristrand, ovenfor å bygge høyt og ubeboelig i 

sentrum. 

Forebygging på lavterskelnivå er viktig, mulighetene 

som har kommet frem og blitt foreslått med 

eksempelvis nye vesterntunet er et eksempel på dette. 

Derfor må man og huske å prioitere drift når tunet blir 

iverksatt og. 



 

Prioriteringer – hva vil vi gjøre noe med? 

Hva har vi lykkes med om 10 år? 

Hva har vi prioritert å gjøre som kan 
forklare hvorfor vi har lykkes?  
Velg ut de tre viktigste prioriteringene for 
Ringerike fremover og begrunn.    

Vi mener alt henger sammen med alt. 

Prioriteringer er å løfte folk ut av fattigdommen og 

gjøre grep for å få snudd trenden med økende sosiale 

forskjeller. Her er skolemat og gratis/prisnedsatte 

kulturtilbud eksempler. 

Kommunen trenger og å utvikle flere 

industriarbeidsplasser, da trenger vi tomter, ansatte og 

selskaper. Hvis folk vil flytte til Ringerike må det være 

et attraktivt sted å bo, spesielt for barnefamilier. Vi må 

bygge lavt ovenfor høyt, samtidig som vi vet at man 

trenger et variert botilbud til forskjellige folk. Vi må 

fortsette med utviklingen av kultur og naturtilbud som vi 

allerede har godt etablert her i kommunen, spesielt i 

Hønefoss by. Rett og slett opprettholde fokus og øke 

kvaliteten vi har i dag, så får vi kanskje til enda litt mer 

om 10 år. 

Det trengs og nullvisjon for nedbygging av dyrket mark, 

friluftslivsområder og ikke avsetning av store områder 

til hyttefelt. Dette krever konsekvent tilnærming og 

fokus. 

 

Hva vil det kreve av oss som 

kommunestyrerepresentanter? 

 

Vi må våge å prioritere her i Ringerike, og de som har 

mye må bidra mer. I tillegg må vi som folkevalgte tåle å 

stå i det, uansett situasjon. 

Hva er deres erfaringer med kommuneplanens samfunnsdel 2021-2030? 

Har samfunnsdelen betydning for 

hvordan dere jobber og prioriterer?  

Bruker dere samfunnsdelen?  

I så fall hvordan?  

Hvordan fungerer strukturen? 
 

Samfunnsdelen er mer noe vi bruker som et verktøy, 

men ikke noe vi forholder oss særlig mye til. Det 

oppfattes som veldig overordnet, og tar ikke til grunn at 

vi ikke har uendelig med ressurser. Den har et godt 

innhold, men med mange ambisjoner.  

Får samfunnsdelen fram 

hovedutfordringene for Ringerike? 
 

Speiler ikke hovedutfordringene. Ment som et styrende 

dokument men har tydlige politiske preg etter hvem 

som styrte når det ble vedtatt. 



Opplever dere målkonflikter i 

samfunnsdelen?  

Hvordan håndterer dere dette? 

Ja, mellom nedbygging og utvikling. Vi mener man må 

ta i bruk etablerte industriområder fremfor å hugge ned 

nye, et eksempel er boligsaken på kilemoen som var 

oppe på sist formannskapsmøte og 

kommunestyremøte.  

I tillegg er det igjen dette med mangel på konkrete 

planer og at det er overordnet.  
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